
Wyjaśnienia dotyczące wzrostu wynagrodzeń w uczelniach w 2007 r 
 
 
W tekście Ministra NiSzW z dnia 4 kwietnia 2007 r.  przyznającego dotacje dydaktyczną 
znalazł się  akapit o treści: 
    "Utrzymanie kalkulacji wynagrodzeń w planie dotacji w obszarze działalności 
dydaktycznej na niezmienionym poziomie, wiąŜe się  z zachowaniem w ustawie budŜetowej 
na rok 2007 kwoty bazowej, o której mowa w art.151 ust. 1 pkt 1 ustawy - Prawo o 
szkolnictwie wyŜszym, w wysokości 1.795,80 zł, a wiec analogicznej jak w 2006 r. Oznacza 
to brak przesłanek formalnych dla dokonywania przez uczelnie podwyŜek wynagrodzeń 
w obecnym roku, w ramach określania przez senaty planu środków na wynagrodzenia 
dla pracowników uczelni publicznych." 
  
    Według wyjaśnienia uzyskanego w Departamencie Ekonomiki MNiSzW intencją 
wprowadzenia tego zapisu było zwrócenie uwagi Rektorom, Ŝe nie mają obowiązku 
przeprowadzenia w 2007 r  typowej waloryzacji inflacyjnej ew. przeprowadzania 
regulacji płac dla wszystkich pracowników uczelni. Nie znaczy to Ŝe Minister sugeruje 
czy zaleca brak przeprowadzania podwyŜek typu awansowego lub wyrównującego ze 
względu na inne powody dla pracowników uczelni (np. zaniŜenie płac w stosunku do 
innych pracowników, dostosowanie do obowiązującego taryfikatora,  rozszerzenie 
zakresu obowiązków  itp.).  

Jest to autonomiczna sprawa uczelni, która w ramach posiadanych środków (z 
wszystkich źródeł finansowania) ustala  pule na wynagrodzenia zgodnie z art. 151 ust. 4 i 
8 i UwaŜamy Ŝe tam powinna być wyodrębniona pula na ew. wzrost wynagrodzeń, w 
uzgodnieniu  ze związkami zawodowymi zarówno co do wysokości puli jak i zasad jej 
wykorzystania. 
 Prosiliśmy aby do uczelni było w tej sprawie skierowane wyjaśnienie, niestety 
obawiamy się, czy będzie to realizowane. W razie problemów w uczelni moŜna Panów 
Rektorów ew. zachęcać do telefonowania w tej sprawie do Dyr. Pakuły.  
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PS.  
1/  Dowiedzieliśmy się, Ŝe dotąd tylko dwóm Rektorom Minister przyznał wyŜsze płace 
wg nowego taryfikatora, co do innych obecnie się zastanawia.  
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